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TENDER NOTICE

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER IN EMERGENCY PROCEDURE

N°._ÛÛJ_/ONIT/UNVDA/ITB/2020 OF HIHS 2021
FOR THE PURCHAgEfÀND COLLECTION OF 1 248 TONS OF PADDY FROM

FARMERS, INCLUDING HANDLING CHARGES IN UNVDA NDOP.

1. Subject of the invitation to tender;
Within the framework of reducing the rîsks of food shortage through the exécution of the 2021 Public
investirent Budget ofMINADER, the Général Manager of UNVDA, Contracting Authority, hereby launches an
Open National invitation to tender in emergency procédure for the purchase and collection of 1 248 tons of
paddy from farmers, including handiing charges in UNVDA Ndop.

2. Nature of services

The services of thiscontractcomprise notably:
- Acquisition ofclean paddy;
- Transportation to the central warehouse.

3. Deiivery deadiine
The maximum deadiine provided by the Contracting Authority for the exécution ofthe services, subject ofthis
Invitation toTenderis Six (06) months.

4. Aliotment

The services, subject ofthis invitation to tender, are in a single lot: The purchase and collection of1 248 tons
ofpaddy from farmers, including handiing charges.

5. Estimated cost

The estimated costs after preliminary studies stand at 249 600 000 (Two Hundred and Forty Nine Million
Six HundredThousand) CFA francs Tax Inclusive.

6. Participation and origin
Participation in this invitation to tender isopen to ail interested Gameroonian based-service providers with
founded experience in the said domain.

7. Financing
Services whîch form the subject ofthis invitation to tender shall be financed by the 2021 Public Investment
Budget of MINADER, Imputation: 55 30 39305 330001 2813.

8. Consultation of tender fiie:

The file may be consulted during working hours at the Service of Public Contracte UNVDA, P.O. Box 25
Ndop, Email: unvdandop@vmail.com , Tel: (237) 691 79 83 72/ 872 86 14 16 as soon as this notice is
published.



9. Acquisition of tender file:
The file may be obtained from the Service of Pubilc Contracts UNVDA, P.O. Box 25 Ndop, Email:
unvdandop@vmail.com , Tel: (237) 691 79 83 72/ 672 86 14 16 as soon as this notice is published against
payment of the sum of138 000 (One Hundred and Thirty Eighf Thousand) CFA francs, payable at BICEC,
account CAS ARMP N° 97568660001-28.

10. Submission of bids:

Each bid drafted in English or French in seven (07) copies including one (01) original and six (06) copies
marked as such, should reach the Généra! Secrétariat UNVDA not later thang^ j o'clock
iocal time and should carry the inscription: pj-u

/70PEN NATi(M4îîlW^TAT10N TO TENDER iN EWIERGENCY PROCEDURE
NCy il Ri /ONiT/UNVDA/ITB/2020 OF (•, 5 Ml 2Q2t

FOR THE PURCHASE AND COLLECTiON OF 1 248 TONS OF PADDY FROWi FARWiERS, iNCLUDiNG
HANDLiNG CHARGES iN UNVDA NDOP.

"To be opened only during the bid-opening session"
11. Bid bond

Each bidder must include in his administrative documents, a bid bond issued by a first-rate banking
establishment approved by the Ministry in Charge ofFinance and vi/hose list is found in document No. 9 of the
Tender File, of an amount of 4 992 000 (Four Million Nine Hundred and Ninety Two Thousand) CFA
Francs.

The bid bond will remain valid for (30) days beyond the original date set for the validity ofoffers (90 days).
N.B: Certified checks will not be accepted.

12. Admissibiiity of bids:
Subject to being rejected, documents in the administrative file must include only originale or true copies
certified by the issuing service or compétent administrative authorities in accordance wîth the Spécial
Régulations of the invitation to tender. These documents must be less than three (03) months old or
established after the signing of the tender notice.
Any bid not in conformity with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible. Especially
the absence ofa bid bond issued by a first-rate bank approved by the Minister in charge ofFinance or the non-
respect ofthe models ofthetenderfile documents shall lead toa pure and simple rejection ofthe bid.

13. Opening of bids:
The bids shall be opened in asingle phase. „ ^ ».
The opening of administrative documents, technical and financial bids, is on m^ ^^^t 11 o'ciock
iocal time by the UNVDA Internai Tenders Board situated at the conférence hall of UNVDA at Ndop.

Only bidders may attend orbe represented by a duly mandated person.

14. Evaluation crlterla

14.1 Eliminatory criteria
Administrative Documents:

a) Absence ofa bid bond issued bya first-rate bank approved bythe Mînistry in chargeofFinance;
b) False déclaration orfalsified documents.

Technicai bids:

a) Falsified déclaration orfalsified documents;
b) Absence of an attestation to a crédit line or other sources équivalent to at ieast One Hundred and Twenty

Five Million (125 000000) GFAF;
c) Non obtaining 06 out of 07 of essential criteria (Except the criterion on information on qualification

(references in similar supplies));
d) Absence ofRice Moisture Testerto evaluate the moisture contain in paddy;
e) Have less than 80% of technical points.



Financial bids;

a) Non conformity of tender submission;
b) Absence ofquantified prîce.

14.2 Essential criteria

The criteria relating tothequaiification ofbidders couid Indicatively beon the follcwing:
a) Générai présentation of the bids /03
b) Financiai capacity /01
c) Information on qualification (References in similar suppiies) /03
d) Technicai proposais /09
e) Proof ofacceptance ofconditions ofcontract 102
f) Knowledge ofthe site /02
g) Methodology..... /06
h) Execution planning and schedule 102

Total ....28

N.B.: The évaluation ofthe technicai bid wiii be done by adding the YES obtained for each criterion. if this mark is
less than 80% of technicai points, the bid will be judged insufficient, disquaiified and exciuded for financial
évaluation.

15. Award

The contract wiii be awarded to the bidder who has proposed the offer with the lowest amount, in conformity with the
régulations of the Tender Documents and having satisfied 100% ofthe eiiminatory criteria and 80% ofthe essential
criteria.

16. Validity of offers
Bidders wiii remain committed to theîr offers for Ninety (90) days from the deadline set for thesubmission ofbids.

17. Complementary information
Complementary information may be obtained during working hours from the Service of Public Contracte UNVDA,
P.O. Box 25 Ndop, Email: unvdandop@vmaîl.com, Tel: (237) 691 79 83 721672 86 14 16.

Ndop.the T5 MS 2021

Copies:
ARMP /Bamenda (for publication andfilings)
DDMINMAP/Ngoketunjia (for information)

' President/VNVDA ITB

Notice boards.
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AVIS
D;APPEL D^qEl^S national ouvert en procédure D'URGENCE

1li /AONO/UNyDA/CIPM/2021 DU i-j S HARS ?Q21
POUR L'ACHAT ET LA COLLECTE DE 1 248 TONNES DE PADDY AUPRES

DES PAYSANS, Y COMPRIS LA MANUTENTION A L'UNVDA NDOP.

1. Objet de la Consultation:
Dans le cadre de la réduction des risques de l'insuffisance alimentaire à travers l'exécution du Budget
d'Investissement Public du MINADER de l'exercice 2021, le Directeur Général, Autorité Contractante, lance un
appel d'offres national ouvert en procédure d'urgence pour l'achat et la collecte de 1 248 tonnes de paddy
auprès des paysans, y compris la manutention à l'UNVDA Ndop.

2. Nature des prestations
Les prestations dans ce marché comprennent notamment:

- Acquisition du paddy propre;
- Transport au magasin central.

3. Délai de livraison

Le délai maximum prévu par l'Autorité Contractante pour l'exécution des prestations objet decet Appel d'Offres
est de Six (06) mois.

4. Lotissement

Les prestations sont en lot unique suivant: Achat et la collecte de 1248 tonnes de paddy auprès des paysans,
y compris la manutention.

5. coût estimatif

Le coût estimatif après lesétudes préliminaires estde 249 600 000 (Deux Cent Quarante Neuf Millions Six
Cent Mille) Francs CFA TTC.

6. Participation et origine
La participation cetteconsultation est ouverte aux prestataires intéressés de droit Camerounais avecune
grande expérience dans le domaine.

7. Financement

Les prestations objet de cette consultation seront financées par le Budget d'Investissement Public du
l\/llNADERde2021, Imputation: 5530393 05330001 2813.

8. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres:
Le dossier peut être consulté pendant les heures ouvrables au Service des Marchés Publics de l'UNVDA,
B.P. 25 Ndop, Email: unvdandoD@vmail.com, Tel: (237) 691 79 83 72/ 872 861416 dès publication de cet
avis.



9. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres;
Le dossier peut être obtenu au Service des Marchés Publics de i'UNVDA, BP. 25 Ndop, Email:
unvdandoD@vmail.com, Tel: (237) 691 79 83 721672 86 14 16 dès publication decetavis contre paiement
d'une somme de 138 000 (Cent Trente Huit Mille) francs CFA, payable à la BiCEC, compte CAS ARMP
97568660001-28.

10. Remise des offres;

Chaque offre, rédigée en Français ou en Anglais en sept (07), exemplaires dont un (01) original et six (06)
marqués comme tels, devra parvenir au Secrétariat Général de i'UNVDA, au plus tard le-j /i AVR 7e?10
heures précises et devra porter la mention:

APPEl '̂̂ RRES NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE
WU (AONO/UNVDA/CIPM/2Q21 DU fi HARS M21

POUR L'ACHAT ET LA COLLECTE DE 1248 TONNES DE PADDY AUPRES DES PAYSANS, YCOMPRIS
LA MANUTENTION A L'UNVDA NDOP.
"A n'ouvrirqu'en séance de dépouillement'

11. Cautionnement provisoire
Chaque soumissionnaire devra joindre à ses pièces administratives une caution de soumission établie par une
banque de l®*"ordre agréée par le Ministère des Finances dont la liste se trouve dans le document No. 9 du
Dossier d'Appel d'Offres, d'un montant de 4 992000 (Quatre Million Neuf Cent Quatre-Vingt-Douze Mille)
francs CFA.

La caution doit être valable pendant trente (30) jours au-delà de la date de validité des offres qui est de quatre-
vingt-dix (90) jours.

N.B: Les chèques certifiés ne seront pas acceptés.

12. Recevabilité des offres:

Sous peine de rejet, les pièces administrative requises devront être impérativement produites en originaux ou en
copies certifies conformes par le service émetteur ou une autorité administrative compétente, conformément au
listing prévu au Règlement Parficuiier de Consultation. Elles devront dater de moins de trois (03) mois ou avoir
étéétablies postérieurement à ladate de signature de l'Avis de consultation.
Toute offre non conforme aux prescriptions du présent Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable.
Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de 1®^ordre agréée par le Ministère
des Finances ou le non-respect des modèles des pièces du dossier d'appel d'offres, entraînera le rejet pur et
simple de l'offre.

13. Ouverture des offres:

Les offres seront ouvertes en une phase. .
L'ouverture des pièces administratives, techniques et financiers n heures précises par la
Commission Interne de passation des marchés de i'UNVDA situéedans la salle de conférences de I'UNVDA à
Ndop.
Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une
personne dûment mandatée.

14. Critères d'évaluation

a. Critères éliminatoires
Pièces administrative;

a) Absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le
Ministère chargé des Finances;

b) Pièce falsifiée ou non authentique.

Offre technique:

a) Fausse déclaration, documents falsifiées;
b) Absence d'un accès à une ligne de crédit ou autres ressources financières équivalant au moins à

Cent Vingt-Cinq Millions (125 000 000) FCFA;
c) Non obtention de 06 critères essentiels sur 07 (Hormis le critère sur l'information sur la qualification

(références surles fournitures similaires);
d) Absence d'hygromètre pour évaluer le degré d'humidité dans le paddy;
e) Note technique inférieure à 80%.
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Offre financière:

a) Non-conformité avec le modèlede soumission ;
b) Absencede prix quantifié.

b. Critères essentiels

Les critères relatifs à la qualification des candidats devront être les suivants:
i) Présentation générale des offres /03
j) Capacité financière /01
k) Information surla qualification (Références sur les fournitures similaires) 103
1) Propositions techniques /09
m) Preuves d'accéptation des conditions du marché 102
n) Connaissance du site /02
o) Méthodologie /06
p) Planning d'exécution et ordonnancement des tâches /02

Total 28

N.B.: La note del'Offre technique seraobtenue par addition des OUI obtenus pour chaque critère. Si cette est
inférieure à 80%, l'offre serajugée insuffisante, disqualifiée estexclue pour l'évaluation financière.

15. Attribution du Marché

L'évaluation se fera purement par la méthode positive (OUI) ou négative (NON) avec un minimum acceptable de
80% des critères essentiels pris en compte.
Le Marché sera attribué au soumissionnaire avec l'offre évaluée la moins-disante ayant satisfait à 100% descritères
éliminatoires et au moins 80% des critères essentiels.

16. Durée de validité des Offres

Les soumissionnaires restent tenus par leurs offres pendant Quatre-Vingt-Dix (90) jours à partir de la date limite de
dépôt des offres.

17 Renseignements Complémentaires
Les renseignements complémentaires d'ordre technique peuvent être obtenus tous les jours aux heures ouvrables
au Service des Marchés Publics de l'UNVDA, B.P. 25 Ndop, Email: unvdandop@vmail.com, Tel: (237) 691 79 83
72/672861416.

Copies:
ARMP/Bamenda (pourpublication et archivages)
DDMINMAP/Ngoketunjia (pour informatio
Président/CIPM-UNVDA

Affichage

Fait àNdop, le T'i, MRS 2021


